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Protokół nr XLVII/17 
z obrad XLVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej Łomży, 

które odbyły się w dniu 29 listopada 2017 roku 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Łomży 

 

Na ogólną liczbę 23 radnych Rady Miejskiej Łomży w obradach sesji uczestniczyło 23 

radnych, co stanowi  100 %  ogółu radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyły osoby zgodnie z załączonymi listami 

obecności. 

Obrady sesji rozpoczęto  o godz. 1018, a zakończono o godz. 1151. 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

 Otworzył obrady XLVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. Po zapoznaniu się 

z listą obecności, stwierdził prawomocność obrad. Następnie poprosił o uwagi do  

zaproponowanego porządku obrad. 
 

Jan Olszewski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Rozwoju 

 Przedstawił wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Rozwoju o zdjęcie z 

porządku obrad punktu 8 w treści: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w trybie przetargu, nieruchomości stanowiącej własność Miasta Łomża, 

położonej w Łomży przy ul. Gen. Władysława Sikorskiego  /druk nr 747, 747A/” (w 

załączeniu do protokołu). 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

 W związku z brakiem innych wniosków dotyczących zaproponowanego 

porządku obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Rozwoju o zdjęcie pkt-u 8 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż w trybie przetargu, nieruchomości stanowiącej własność Miasta Łomża, 

położonej w Łomży przy ul. Gen. Władysława Sikorskiego”. 

  Rada, w wyniku głosowania  22 głosami za, przy braku głosów przeciw i 1 głosie 

wstrzymującym, poprawkę przyjęła. 
 

Rada realizowała następujący porządek obrad z przyjętą poprawką: 

1. Przyjęcie protokołu z obrad  XLVI zwyczajnej sesji. 
2. Informacja o pracy Prezydenta w miesiącu październiku 2017 r. /druk nr 736/. 

3. Składanie interpelacji i zapytań. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 

2017 - 2030 /druk nr 755, 755/1,  755B/   

b) w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2017 /druk nr 752, 752/1, 752B/  

5. Podjęcie uchwał: 

a) zmieniającej uchwałę w  sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego na terenie Miasta Łomża /druk nr 

746, 746A/ 
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b) zmieniającej uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych 

i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Miasta  /druk nr 746, 746B/ 

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 2 im. Władysława Broniewskiego w Łomży w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową nr 2 im. Władysława Broniewskiego w Łomży /druk nr 

745, 745/1, 745A z autopoprawką/ 

b) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 4 im. Generała Władysława Andersa  w Łomży w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową nr 4 im. Generała Władysława Andersa  w Łomży /druk 

nr 745, 745/1, 745B z autopoprawką/  

c) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 5 im. Stanisława Staszica w Łomży w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 5 im. Stanisława Staszica w Łomży /druk nr 745, 745/1, 745C 

z autopoprawką/  

d) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 7 im. Adama Mickiewicza w Łomży w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 7 im. Adama Mickiewicza w Łomży /druk nr 745, 745/1,  745D 

z autopoprawką/  

e) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 9  w Łomży w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 9 w Łomży 

/druk nr 745, 745/1, 745E z autopoprawką/  

f) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 10 im. Jana Pawła II  w Łomży w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 10 im. Jana Pawła II  w Łomży /druk nr 745, 745/1, 745F z 

autopoprawką/ 

g) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Policealnej Szkoły 

Zawodowej Nr 1 w Łomży w Policealna Szkołę Zawodową nr 1 w Łomży 

wchodzącą w skład Zespołu Szkół Weterynaryjnych i Ogólnokształcących Nr 

7 w Łomży /druk nr 745, 745G/ 

h) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej nr 4 w Łomży w Branżową Szkołę I stopnia nr 4 wchodzącą w 

skład Zespołu Szkół Technicznych i Ogólnokształcących Nr 4 im. Marii 

Skłodowskiej-Curie w Łomży /druk nr 745, 745H/ 

i) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej nr 5 w Łomży w Branżową Szkołę I stopnia Nr 5 wchodzącą w 

skład Zespołu Szkół Mechanicznych i Ogólnokształcących Nr 5 im. Marszałka 

Józefa Piłsudskiego w Łomży /druk nr 745, 745I/ 

j) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej  Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej nr 8 w Łomży w Branżową Szkołę I stopnia Nr 8 wchodzącą w 

skład Zespołu Szkół Specjalnych nr 8 w Łomży /druk nr 745, 745J/ 
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k) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 8 w Łomży wchodzącą w skład Zespołu Szkół Specjalnych nr 

8 w Łomży /druk nr 745, 745K/ 

l) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Szkoły Specjalnej 

Przyspasabiającej do Pracy nr 1 w Łomży w Szkołę Specjalną 

Przyspasabiającą do Pracy nr 1 wchodzącą w skład Zespołu Szkół 

Specjalnych nr 8 w Łomży /druk nr 745, 745L/  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości 

stanowiących własność  Miasta Łomża  /druk nr 739, 739A/  

8. Przyjęcie Raportu  z wykonania Programu ochrony środowiska na lata 2012 – 

2015, z perspektywą na lata 2016 – 2019 /druk nr 738/  

9. Ocena realizacji uchwał podjętych w  III kwartale 2017 r. /druk nr 742/  

10. Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017, w tym 

informacja o wynikach egzaminów zewnętrznych w łomżyńskich szkołach i 

działaniach dyrektorów w celu podnoszenia wyników kształcenia /druk nr 754/    

11. Ocena przygotowań firm komunalnych do sezonu zimowego /druk nr 748/  

12. Odpowiedź na interpelacje i zapytania.  

13. Zajęcie stanowiska w sprawie pism skierowanych do Rady. 

14. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Poprosił o uwagi do protokołu z obrad XLVI  zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

Radni uwag nie zgłosili.  Rada przyjęła protokół z obrad XLVI  sesji. 

Ad. 2 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Poprosił o uwagi do informacji o pracy Prezydenta w miesiącu październiku 

2017 roku. 

 Uwag nie zgłoszono, Rada informację przyjęła. 

Ad. 3 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań. 

 

Edyta Śledziewska – radna 

 

 W imieniu pracowników Miejskiej Biblioteki Publicznej zwróciła się do 

Prezydenta z prośbą o pochylenie się nad problemem wynagrodzeń w Bibliotece i 

rozważenie, czy w budżecie nie znalazłyby się środki na podwyżki do poziomu 

godziwych wynagrodzeń.   
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Maciej Borysewicz – radny 
 

1. Odnosząc się do odpowiedzi na jego interpelacje z sesji ostatniej i 

wcześniejszych, to jeżeli chodzi o odpowiedź PPŁ w sprawie publikowania 

sprawozdania, prosi o uzupełnienie  odpowiedzi i wskazanie numeru Monitora 

Sądowego i Gospodarczego, w którym były publikowane bilanse Spółki za lata 

2014, 2015 i 2016, ponieważ strona internetowa Ministerstwa, jeżeli chodzi o 

monitor, nie posiada wyszukiwarki, nie znając  wiec numeru ciężko będzie 

znaleźć.  

2. Odnosząc się do odpowiedzi MPWiK na temat przeprowadzenia konkursu 

naboru na kierownika działu księgowości, w której ponownie stwierdzono, że 

jest to tajemnica i odpowiedzi nie otrzyma stwierdził, że w ustawie o dostępie 

do informacji publicznej art. 4 mówi, kto jest zobowiązany do udzielania takiej 

informacji podmiotom oraz jakie informacje wchodzą zakres tych danych. W 

związku z tym, że jego pytanie jest informacją publiczną,  prosi o informację, 

czy konkurs został rozstrzygnięty, czy nie, jeżeli nie to dlaczego. Podkreślił, że 

nie interesują go nazwiska.  

3. Odnosząc się do ponownego konkursu na zarządzanie projektami 

Kompleksowy system rozwijania kompetencji oraz Aktywny zawodowo 

subregion” zwrócił uwagę, że pierwszy konkurs był na dwa projekty, zgodnie z 

Zarządzeniem Prezydenta z 24.10.2017 r. , natomiast drugi jest tylko na jeden, 

na kompleksowy system rozwijania kompetencji, prosi o poinformowanie co jest 

tego przyczyną. Odnośnie tego konkursu prosi o wyjaśnienie, czy Prezydent nie 

ma wątpliwości, że osoba, która odpowiada za projekt Kompleksowy system 

rozwijania kompetencji i umiejętności, złożyła swoja ofertę w konkursie. 

4. Odnosząc się do wywiadu Prezydenta w Radio Nadzieja i wypowiedzi na temat 

pozyskania środków zewnętrznych, prosi aby tak nie mówić, bo jest to 

nieprawdą i nie można budować swojej pozycji na zaprzeczaniu. Prosi, aby 

Prezydent w odpowiedzi poinformował, jakie pieniądze były pozyskiwane z 

Urzędu Marszałkowskiego i z Rządu w poprzednich latach. 
 

Irena Gorzoch – radna 
 

1. W imieniu mieszkańców ul. Nowogrodzkiej, młodzieży szkolnej i rodziców dzieci 

przedszkolnych prosi o wykonanie wiat na przystankach autobusowych linii 10 

w ciągu ul. Nowogrodzkiej.  

2. W imieniu mieszkańców ul. Lipowej zwraca uwagę, że plac zabaw, który 

znajduje się tam znajduje jest nieoświetlony i w okresie jesiennym spotyka się 

tam młodzież, która pije alkohol i zakłóca spokój. Prosi więc o  przyjrzenie się 

tej sytuacji i wzmożenie patroli straży miejskiej  i policji. Uważa, że najlepszym 

rozwiązaniem byłoby wykonanie tam oświetlenia i monitoringu.  
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Tadeusz Zaremba – radny 
 

1. Wprowadzając przypomniał, że w latach 90-tych Łomża była jednym z 

najbardziej prężnych ośrodków kształcenia fachowego na wschód od Wisły i 

wówczas zaplanowano rozwój ośrodka szkolenia fachowego, zwanego 

Centrum Kształcenia Praktycznego, rezerwując pod to teren i pod rozbudowę. 

Zwrócił uwagę, że budynek, który jest w chwili obecnej posiada wewnątrz 

infrastrukturę zapewniającą zasilenie w ciepło, energię elektryczną dla 3 hal 

podobnych jak ta i drugiej takiej części. Powstał tam budynek socjalny, bo była 

taka potrzeba, ale apeluje, aby tej substancji, która była na cele oświatowe, 

„lekką rączką” nie przerzucać na budownictwo socjalne, bo obie sfery są bardzo 

ważne, ale jeżeli chodzi o kolejne bloki przy CKP, to roztropniej będzie szukać 

innego miejsca, bo zamyka się przez to możliwość rozbudowy w przyszłości 

ponownie szkolenia fachowego, jak to teraz po zmianie ustawowej musi się 

odbywać.      

2. Odnosząc się do kwestii Przedszkola Publicznego nr 5 zwrócił uwagę, że za 

czasów tzw. „złej komuny”, gdy brakowało miejsc w przedszkolach na siłę 

tworzono w blokach mieszkalnych małe przedszkola, ale było to zło konieczne. 

Uważa, że obecnie nikt nie buduje bloku razem z przedszkolem, bo nie będzie 

to ani blok, ani przedszkole, to musi być zupełnie oddzielna funkcja, nie 

wyobraża bowiem sobie, aby dzieci bawiły się na parkingu, albo aby to, co 

dzieje się w bloku wpływało bezpośrednio na to co dzieje się w przedszkolu.  

Zdaje sobie sprawę z tego, że jest to doraźne fajne, że coś się buduje, ale prosi 

o porównanie, bo żadne szanujące się miasto tego nie robi. Potwierdza, że na 

osiedlach mieszkaniowych stawia się przedszkola, ale nie łączy się funkcji. 

Proponuje, aby do tego się „nie napalać” ponieważ będzie to funkcjonalnie 

słabe. Jeżeli jest przedszkole, to niech to będzie przedszkole, a należy szukać 

terenów na budynki mieszkalne i nie należy mieszać tych funkcji. 
 

Andrzej Wojtkowski – radny 
 

1. Zwrócił uwagę, że w chwili obecnej jest modernizowana ul. Zjazd, podkreślając, 

że dobrze iż teraz, prosi więc w imieniu młodzieży szkół i pyta czy zostało  

wzięte pod uwagę aby na chodniku prowadzącym do stadionu zamontować 

barierki dla bezpieczeństwa, przede wszystkim młodzieży, poruszającej się tym 

chodnikiem kilka razy w tygodniu idąc na zawody sportowe.  

2. Wracając do tematu wieży  ciśnień prosi o informację, czy coś wiadomo w tej 

kwestii, czy coś wydarzy się  w tej kwestii, jeszcze w roku 2018. 

3. Przypomniał, że na jednej z sesji interpelował w sprawie wyjazdu z ul. 

Hipokratesa  w prawo w stronę ronda Solidarności i Prezydent wspomniał, że 

przy okazji budowy ronda przy wyjeździe ze szpitala, będzie również 

zaprojektowany ten wyjazd. Dodał, że z tego, co widział w 2018 roku jest 

planowane to zadanie, czy wyjazd z ul. Hipokratesa w stronę ronda Solidarności 

jest uwzględniony. 
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4. Odnosząc się do kwestii ul. Szmaragdowej przypomniał, że na jednym z 

posiedzeń komisji Prezydent Garlicki wspominał, że projektowanie ul. 

Szmaragdowej jest na ukończeniu i że najprawdopodobniej ta ulica w roku 2018 

będzie realizowana. Prosi więc o odpowiedź, czy w roku 2018 ul. Szmaragdowa 

będzie wybudowana. 

5. Podziękował w imieniu mieszkańców za wydłużenie czasu działania świateł na 

przejściu przy ul. Zawadzkiej, o co wcześniej interpelował.   
 

Adam Zwierzyński – radny 
 

Odnosząc się do terenu, który znajduje się przy torowisku przy ul. Sikorskiego, 

a który jest własnością PKP zauważył, że osoby przyjezdne nie wiedzą, iż nie jest to 

teren miasta i oceniają jako niegospodarność Władz Miasta, ponieważ teren ten nie 

jest uporządkowany. Prosi więc aby zobowiązać właściciela do uporządkowania, 

ponadto znajdują się tam drzewa, które zagrażają przechodzącym tam osobom.  
 

Dariusz Domasiewicz – radny 
 

1. W imieniu Rady Rodziców przy SP nr 5 zgłosił problem sygnalizacji świetlnej 

przy ul. Wojska Polskiego i prosi o poinformowanie, czy w tym zakresie 

Prezydent podjął już jakieś działania, bądź czy zamierza podjąć. 

2. Odnosząc się do kwestii budżetu obywatelskiego poprzedniej edycji zwrócił 

uwagę, że kilka zadań nie zostało jeszcze zrealizowanych, miedzy innymi gry 

zespołowe, chodnik zniszczony podczas inwestycji nie został odbudowany. 

Prosi o poinformowanie, jaki jest harmonogram tych prac, ponieważ została już 

przegłosowana kolejna edycja, a wcześniejsza nie została jeszcze 

zrealizowana. Prosi więc o informację, kiedy będzie to wykonane. 
 

Lech Śleszyński – radny 
 

1. Zwrócił uwagę, że mieszkańcy miasta informują o braku oświetlenia alejki przy  

Parku Jana Pawła II, wzdłuż  ogrodzenia od strony basenu.  

2. Prosi o poinformowanie, jak daleko posunięta jest  realizacja przedsięwzięć 

podjętych przez samorząd miasta w związku z reforma edukacji i czy są oznaki 

poprawy w zakresie kształcenia zawodowego. 

3. Prosi o poinformowanie, czy miasto ma koncepcję, jak poprawić komunikację 

autobusową miedzy większymi ośrodkami, miejscowościami, w których PKS 

praktycznie nie istnieje. Zauważył, że Łomża nie posiada kolei, a mieszkańcy 

mają liczne problemy z dojazdem do szkoły i pracy.  
 

Alicja Konopka – Wiceprzewodnicząca Rady 
 

 Stwierdziła, że problem, który chce poruszyć trwa od wielu lat i nie udało się go 

rozwiązać, mimo wielu starań poprzednim władzom, ma jednak nadzieję, że obecnym 

władzom uda się go rozwiązać. Poinformowała następnie, że chodzi jej o Skansen w 

Nowogrodzie, ponieważ za utrzymanie Skansenu płacą wszyscy mieszkańcy miasta. 

Prosi o poinformowanie, czy nie udałoby się tego problemu rozwiązać, chociażby przy  
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udziale Marszałka, który być może powinien przejąć zarządzanie. Jej zdaniem miasto 

nie powinno utrzymywać tego Skansenu ze swoich środków.  
 

Ewa Chludzińska – radna 
 

1. Prosi o sprawdzenie oświetlenia na niektórych ulicach, czy działają, ponieważ 

nie jest oświetlona ul. Sienkiewicza, róg ul. Dwornej. 

2. Zwróciła uwagę, że od granicy miasta, gdy kończy się Łomża i most, cała droga 

do skrzyżowania w  Piątnicy jest nieoświetlona. Prosi o wyjaśnienie, czy władze 

miasta mają jakiś wpływ na porozumienie z Piątnicą, aby ta część drogi była 

oświetlona.  

3. Wracając do tematu poruszonego przez radnego Wojtkowskiego przypomniała, 

że rok temu zgłosiła Prezydentowi pomysł dotyczący wieży ciśnień. Prosi więc 

o odpowiedź, czy nie można by było powrócić do tego pomysłu i czy prezydent 

przedstawił ten pomysł podmiotom, o których wspominała Prezydentowi.  
 

Witold Chludziński - radny   
 

1. Prosi o poinformowanie, ile pomieszczeń zostało zaadoptowanych na 

mieszkania socjalne w zakupionym budynku przy ul. Wesołej? 

2. Prosi o poinformowanie, ile zostało wykonanych audytów energetycznych na 

budynki użyteczności publicznej? 

3. Odnosząc się do kwestii  co miesięcznych czwartkowych biznesowych spotkań 

śniadaniowych, których uwieńczeniem była I Gala Konkursu Gospodarczego 

„Łomżyńskie Anioły Biznesu”, prosi o poinformowanie, czy przedsięwzięcie to 

będzie kontynuowane dla dobrej integracji osób prowadzących działalność 

gospodarczą. 

4. Prosi o poinformowanie, czy prace budowlane przy modernizacji Filharmonii 

Kameralnej przebiegają zgodnie z harmonogramem i czy zostanie dotrzymany 

termin zakończenia robót? 

5. Prosi o poinformowanie, kiedy zostanie podpisana umowa na budowę 

przedłużenia ulicy Zawadzkiej? 
 

Hanka Gałązka – radna 
 

 Zwróciła się z prośbą o doświetlenie przejścia przy ul. Przykoszarowej, na 

wysokości kościoła p.w. Bożego Ciała. Podkreśliła, że w chwili obecnej jest okres 

długich wieczorów, a jest to bardzo niebezpieczne miejsce.  
 

Jan Olszewski –radny 
 

 Zabierając głos zwrócił uwagę na problem pasożytniczej rośliny, jaką jest 

jemioła, a która rozprzestrzeniła się bardzo na drzewach w mieście. Podkreślił, że jest 

to pasożytnicza roślina i powinna być usuwana z drzew. Ma nadzieję, że Prezydent 

wykorzystując fakt zakupu przez MPGKiM nowego sprzętu upora się z tym pasożytem. 

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  
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Ad. 4 a, b 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Wanda Mężyńska – Przewodnicząca Komisji  Bezpieczeństwa i Rodziny                       
 
 Przedstawiła opinię Komisji Bezpieczeństwa i Rodziny w sprawie zmian 

w budżecie w działach merytorycznie podległych Komisji (w załączeniu do protokołu). 

Hanka Gałązka - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
 
 Przedstawiła opinię Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w sprawie zmian 

w budżecie w działach merytorycznie podległych Komisji (w załączeniu do protokołu). 

Adam Zwierzyński – Z-ca Przewodniczącej Komisji Finansów i Skarbu Miasta  

 Przedstawił opinie Komisji Finansów i Skarbu Miasta (w załączeniu do 

protokołu). 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zamknął   dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 2017 - 2030 określony 

drukiem 755B. 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych, przeciw 1 i 6 głosach 

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 414/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 2016 
- 2030 – w załączeniu. 
 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta na rok 2017, określony drukiem nr 752B. 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych, przeciw 1,  wstrzymujących   6. Rada 

uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 415/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016 – w załączeniu. 
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Ad. 5 a, b 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Hanka Gałązka - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
 
 Przedstawiła opinię Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (w załączeniu do 

protokołu). 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zamknął   dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w  

sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego na terenie Miasta Łomża- zgodnie z drukiem 746A 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 19 radnych, przy braku głosów przeciw i 

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 416/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

zmieniająca uchwałę w  sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego na terenie Miasta Łomża – w 

załączeniu 
 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego 
ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na 
terenie Miasta  - zgodnie z drukiem 746B 
 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 20 radnych, przy braku głosów przeciw i 

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 417/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

zmieniającej uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych 
i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci szkół 
ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Miasta  – w załączeniu 
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Ad. 6 a - l 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Hanka Gałązka - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
 

 Przedstawiła opinie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (w załączeniu do 

protokołu). 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zamknął   dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 2 

im. Władysława Broniewskiego w Łomży w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. 

Władysława Broniewskiego w Łomży - zgodnie z drukiem 745A z autopoprawką 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 20 radnych, przy braku głosów przeciw i 

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 418/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej nr 2 im. Władysława Broniewskiego w Łomży w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową nr 2 im. Władysława Broniewskiego w Łomży  – w załączeniu 

 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 4 im. Generała 
Władysława Andersa  w Łomży w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 4 im. Generała 
Władysława Andersa  w Łomży - zgodnie z drukiem 745B z autopoprawką 
 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 20 radnych, przy braku głosów przeciw i 

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 419/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej nr 4 im. Generała Władysława Andersa  w Łomży w ośmioletnią 
Szkołę Podstawową nr 4 im. Generała Władysława Andersa  w Łomży – w 
załączeniu 
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 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 5 im. 

Stanisława Staszica w Łomży w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 5 im. Stanisława 

Staszica w Łomży  - zgodnie z drukiem  745C z autopoprawką  
 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 20 radnych, przy braku głosów przeciw i 

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 420/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej nr 5 im. Stanisława Staszica w Łomży w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową nr 5 im. Stanisława Staszica w Łomży   – w załączeniu 
 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 7 im. Adama 

Mickiewicza w Łomży w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 7 im. Adama Mickiewicza 

w Łomży  - zgodnie z drukiem  745D z autopoprawką 
 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 19 radnych, przy braku głosów przeciw i  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 421/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej nr 7 im. Adama Mickiewicza w Łomży w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową nr 7 im. Adama Mickiewicza w Łomży  – w załączeniu 
  
 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 9  w Łomży w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 9 w Łomży - zgodnie z drukiem 745E z 

autopoprawką  
 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 20 radnych, przy braku głosów przeciw i  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 422/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej nr 9  w Łomży w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 9 w Łomży  – 
w załączeniu 
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 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 10 im. Jana 

Pawła II  w Łomży w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 10 im. Jana Pawła II  w Łomży 

- zgodnie z drukiem 745F z autopoprawką 

 
 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 19 radnych, przy braku głosów przeciw i  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 423/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 10 im. Jana Pawła II  w Łomży w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

nr 10 im. Jana Pawła II  w Łomży – w załączeniu 
 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej Policealnej Szkoły Zawodowej Nr 1 w Łomży w 

Policealna Szkołę Zawodową nr 1 w Łomży wchodzącą w skład Zespołu Szkół 

Weterynaryjnych i Ogólnokształcących Nr 7 w Łomży  - zgodnie z drukiem 745G 
 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 19 radnych, przy braku głosów przeciw i  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 424/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Policealnej Szkoły 

Zawodowej Nr 1 w Łomży w Policealna Szkołę Zawodową nr 1 w Łomży 

wchodzącą w skład Zespołu Szkół Weterynaryjnych i Ogólnokształcących Nr 7 

w Łomży  – w załączeniu 
 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 4 w Łomży w 

Branżową Szkołę I stopnia nr 4 wchodzącą w skład Zespołu Szkół Technicznych i 

Ogólnokształcących Nr 4 im. Marii Skłodowskiej-Curie w Łomży - zgodnie z drukiem 

745H 
 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 19 radnych, przy braku głosów przeciw i  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
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Uchwała nr 425/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej nr 4 w Łomży w Branżową Szkołę I stopnia nr 4 wchodzącą w skład 

Zespołu Szkół Technicznych i Ogólnokształcących Nr 4 im. Marii Skłodowskiej-

Curie w Łomży  – w załączeniu 

 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 5 w Łomży w 

Branżową Szkołę I stopnia Nr 5 wchodzącą w skład Zespołu Szkół Mechanicznych i 

Ogólnokształcących Nr 5 im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Łomży - zgodnie z 

drukiem 745I 

 
 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 20 radnych, przy braku głosów przeciw i  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 426/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej nr 5 w Łomży w Branżową Szkołę I stopnia Nr 5 wchodzącą w skład 

Zespołu Szkół Mechanicznych i Ogólnokształcących Nr 5 im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Łomży – w załączeniu 
 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej  Zasadniczej Szkoły Zawodowej nr 8 w Łomży w 

Branżową Szkołę I stopnia Nr 8 wchodzącą w skład Zespołu Szkół Specjalnych nr 8 w 

Łomży - zgodnie z drukiem 745J 

 
 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 20 radnych, przy braku głosów przeciw i  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 427/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej  Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej nr 8 w Łomży w Branżową Szkołę I stopnia Nr 8 wchodzącą w skład 

Zespołu Szkół Specjalnych nr 8 w Łomży – w załączeniu 
 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 8 w Łomży 
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wchodzącą w skład Zespołu Szkół Specjalnych nr 8 w Łomży  - zgodnie z drukiem 

745K 
 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 20 radnych, przy braku głosów przeciw i  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 428/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 8 w Łomży w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 8 w Łomży 

wchodzącą w skład Zespołu Szkół Specjalnych nr 8 w Łomży  – w załączeniu 

 
 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej Szkoły Specjalnej Przyspasabiającej do Pracy nr 1 w 

Łomży w Szkołę Specjalną Przyspasabiającą do Pracy nr 1 wchodzącą w skład 

Zespołu Szkół Specjalnych nr 8 w Łomży zgodnie z drukiem 745L  
 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 19 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 19 radnych, przy braku głosów przeciw i  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 429/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Szkoły Specjalnej 
Przyspasabiającej do Pracy nr 1 w Łomży w Szkołę Specjalną Przyspasabiającą 
do Pracy nr 1 wchodzącą w skład Zespołu Szkół Specjalnych nr 8 w Łomży – w 
załączeniu 
 

Ad. 7 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Jan Olszewski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Rozwoju 

 Przedstawił opinie Komisji Gospodarki Komunalnej i Rozwoju (w załączeniu 

do protokołu). 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

 

 
 



15 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zamknął   dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyznania 

pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości stanowiących własność  Miasta Łomża   

zgodnie z drukiem 739A 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 18 radnych, przy braku głosów przeciw i 2 

głosach wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała nr 430/XLVII/17 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 29 listopada 2017 r. 
 

w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości stanowiących 

własność  Miasta Łomża – w załączeniu 

Ad. 8 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Wanda Mężyńska – Przewodnicząca Komisji  Bezpieczeństwa i Rodziny                       
 
 Przedstawiła opinię Komisji Bezpieczeństwa i Rodziny (w załączeniu do 

protokołu). 

Jan Olszewski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Rozwoju 

 Przedstawił opinie Komisji Gospodarki Komunalnej i Rozwoju (w załączeniu 

do protokołu). 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Rada w wyniku głosowania 19 głosami za, przy braku przeciwnych i  

wstrzymujących przyjęła Raport z realizacji wykonania Programu ochrony środowiska 

na lata 2012 – 2015, z perspektywą na lata 2016 – 2019. 

Ad. 9 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Elżbieta Rabczyńska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  
 

 Przedstawiła opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie realizacji uchwał podjętych 

przez Radę w III kwartale (w załączeniu). 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
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Rada w wyniku głosowania 17 głosami za, przy braku przeciwnych i 2 

wstrzymujących pozytywnie oceniła realizację uchwał podjętych przez Radę w III 

kwartale 2017 r.  

Ad. 10 

 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Hanka Gałązka - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
 
 Przedstawiła opinię Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (w załączeniu do 

protokołu). 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Rada Informację o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017, 

w tym informacja o wynikach egzaminów zewnętrznych w łomżyńskich szkołach i 

działaniach dyrektorów w celu podnoszenia wyników kształcenia przyjęła. 

Ad. 11 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Wanda Mężyńska – Przewodnicząca Komisji  Bezpieczeństwa i Rodziny                       
 
 Przedstawiła opinię Komisji Bezpieczeństwa i Rodziny (w załączeniu do 

protokołu). 

Jan Olszewski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Rozwoju 

 Przedstawił opinie Komisji Gospodarki Komunalnej i Rozwoju (w załączeniu 

do protokołu). 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 

Rada w wyniku głosowania 18 głosami za, przy braku przeciwnych i 1 

wstrzymującym pozytywnie oceniła przygotowanie służb komunalnych do sezonu 

zimowego. 

Ad. 12 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  
 

 Poprosił o odpowiedź na interpelacje i zapytania. 
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Mariusz Chrzanowski  - Prezydent Miasta 

 

 Odnosząc się do zgłoszonych interpelacji stwierdził, że odniesie się do kilku, a 

radni otrzymają odpowiedź na piśmie. 

 Odnosząc się do interpelacji radnej Śledziewskiej dotyczącej wynagrodzeń  

zwrócił uwagę, że radni otrzymali projekt budżetu na rok 2018, w którym zaplanowano 

większą kwotę, między innymi na Bibliotekę, a jest to związane z podwyżkami 

wynagrodzeń, które są przewidziane w roku następnym. Dodał, że ma nadzieję, iż 

radni na najbliższej sesji w grudniu podejmą uchwałę budżetową. Podkreślił, że 

pracownicy Biblioteki w roku 2016 zgodnie z zapewnieniami otrzymali podwyżkę 

wynagrodzeń. Podkreślił, że taka podwyżka jest planowana  w roku 2018 i dwóch 

kolejnych latach, 2019 i 2020, jest  po rozmowach z pracownikami Biblioteki i widzą 

potrzebę zwiększenia wynagrodzeń, wiedzą również, że wynagrodzenia w chwili 

obecnej są na bardzo niskim poziomie, a osoby pracujące w Bibliotece, są to osoby z 

wyższym wykształceniem, osoby posiadające dodatkowe kursy, a takich ludzi należy 

docenić. Podkreślił, że dotyczy to również pracowników MOPS, mówił bowiem na 

jednej z sesji, że w budżecie przewidziana jest również podwyżka dla pracowników 

MOPS, aby w  przeciągu tych 2 lat dojść do poziomu, jaki jest w innych miastach.  

 Odnosząc się do interpelacji radnego Borysewicza zauważył, że temat spółek 

miejskich radny dość szczegółowo analizuje, przygląda się pracy i bardzo dobrze, bo 

taka jest rola radnego. Odnosząc się do odpowiedzi na wcześniejsze interpelacje 

radnego zwrócił uwagę, że w odpowiedziach Prezesów i PPŁ i MPWiK podane są 

orzeczenia Sądu. Dodał, że dzisiejsze interpelacje przekaże Prezesom, inne, jak widać 

są interpretacje prawne prezentowane przez radnego, a inne przez służby prawne 

spółek.  

Odnosząc się do interpelacji dotyczącej konkursu w ramach Projektów, o 

których wspomniał radny, to w dniu dzisiejszym jest nieobecna Naczelnik WRF, która 

jest odpowiedzialna za te projekty, odpowiedź zostanie więc  udzielona na piśmie, ale 

jak wiadomo jest komisja konkursowa, która bada kwalifikacje kandydata i 

ewentualnie, jeżeli są jakieś nieścisłości prawne, które nie pozwalają pełnić funkcji 

zgłasza, ale zobowiązuje się do tego, że ta sytuację przeanalizuje i sprawdzi kwestię 

wykluczenia w konkursie konkretnych osób.  

Odnosząc się do kolejnej zauważył, że wypowiedź w Radio Nadzieja była to 

bardziej kwestia opinii. Dodał, że doskonale wiedzą obaj, że znają programy wyborcze, 

każdy swojego ugrupowania   i wiedzą, że w poprzednich 8 latach  polityka była 

ugruntowana na rozwój metropolii i tego nikt nie zaprzecza, a Łomża w ramach 

programu nowego Rządu - zrównoważonego rozwoju kraju ma możliwość na szybszy 

rozwój, ponieważ  nowa koncepcja, jest koncepcją dotyczącą całego kraju, nie tylko 

dużych ośrodków. Przywołując jego słowa, nie oznaczało to, że Łomża nic nie 

dostawała, ponieważ są pewne cyfry i te środki były. Porównując jednak do tego, co 

dzieje się w chwili obecnej, jakie są możliwości, to z kontekstu jego wypowiedzi w radio 

wynikało, że teraz miasto ma szanse na to, aby te środki pozyskać i pozyskują, właśnie 

z Warszawy. Dodał, że w ubiegłym tygodniu podpisali w NFOŚ umowę na 4 projekty, 

3 spółki miejskie ZGO, MPWiK, MPEC i Urząd Miasta na łączną kwotę 41 mln zł, a 
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warto mówić o tym, że było podpisywanych 7 projektów i 3 pozostałe były to projekty 

miast Kolno, Grajewo i Bielska Podlaskiego, a Prezes NFOŚ wspominał, że Łomża 

jest przykładem  zrównoważonego rozwoju kraju. Podkreślił, że nie wspomina o 

kolejnych sukcesach, które miały ostatnio miejsce, jak hala targowa – 10 mln zł z 

ministerstwa, czy kolejne środki na drogi, a wszyscy doskonale wiedzą, jak wyglądały 

te wcześniejsze 8 lat, za rządów, o których wspomniał radny, były to lata programów, 

z których Łomża korzystać nie mogła, chociażby Polska Wschodnia, gdzie miasto 

zostało wykluczone z możliwości korzystania, ponieważ wielkie metropolie miały 

możliwość pozyskiwać środki. Dodał, że tak się złożyło, iż w dniu wczorajszym był na 

spotkaniu w Białymstoku, gdzie Prezydent Białegostoku chwalił się dużymi projektami 

wartości 100 mln zł właśnie w ramach programu Polski Wschodniej, Łomża jednak 

takiej możliwości nie miała, a szkoda, ponieważ w chwili obecnej miasto mogłoby 

pozyskiwać tych środków jeszcze więcej. Na marginesie zauważył, że podczas 

Kongresu Gospodarczego sam Marszałek Leszczyński stwierdził, że w  następnym 

roku dobrze by było  Łomżę zaprosić do współpracy, ponieważ do Łomży przyjeżdżają 

Ministrowie, Premierzy Rządu, natomiast do Białegostoku nie przyjeżdżają.  Mówiąc 

natomiast o tym, co się nie wydarzyło, a mogłoby się wydarzyć, a o co walczą w chwili 

obecnej, a mianowicie i ZID-y, to również byłyby środki przeznaczone na rozwój 

działalności mniejszych subregionów, a nie tylko  dużego miasta wojewódzkiego 

Białystok.  

Zwrócił uwagę, że radni złożyli szereg interpelacji dotyczących oświetlenia 

miasta, zapewniając, że wszystkie wskazane przypadki  będą analizowali. Zauważył, 

że w projekcie budżetu na rok 2018 zapisana jest kwota 150 tys. zł na oświetlenie 

miasta i te najpilniejsze potrzeby będą realizowane. Doświetlenia sprawdzają,  co 

sobie chwalą mieszkańcy i policja, bo jest bezpieczniej. 

Odnosząc się do interpelacji radnego Wojtkowskiego dotyczącej remontu ul. 

Zjazd zauważył, że remont tej ulicy już się zakończył, a trwał dwa ostatnie weekendy, 

a środki pozyskano z rezerwy mostowej Ministerstwa Infrastruktury. Podkreślił, że 

mieszkańcy miasta zbytnio tego remontu nie odczuli, ponieważ był realizowany w 

dogodnym czasie, był dobrze przygotowany, a firma wywiązała się z tego zadania w 

zaplanowanym czasie, za co dziękuje. Zauważył, że z pewnością wszyscy pamiętają, 

jak kilka lat temu  odbywał się remont obu mostów w tym samym czasie i to w 

miesiącach wakacyjnych, co budziło wiele emocji i na sesjach Rady były o to pretensje, 

bo powodowało to „korkowanie się” miasta. Dodał, że w przypadku tego remontu takiej 

sytuacji nie było. Wracając do  interpelacji stwierdził, że jest ona zasadna, ale w 

przypadku tego remontu, chodnika nie można było zrobić. Myślą nad tym, ponieważ 

również mają takie zgłoszenia, aby ten chodnik po jednej stronie, służący dzieciom 

ćwiczącym w  MŁKS wykonać i będą starali się, aby w roku przyszłym to zrealizować. 

Odnosząc się do interpelacji radnego Śleszyńskiego zwrócił uwagę, że miasto 

odpowiada tylko za komunikację miejską, a wszelkie inne kursy poza miastem muszą 

być uzasadnione. Jeżeli zaś chodzi o inna komunikację, to dotyczy to innych 

przewoźników, którzy robią to komercyjnie, albo PKS. Dodał, że jak wszystkim 

wiadomo jest nowa spółka PKS, która jest spółką Marszałka i szkoda, że miasto jest z 

boku tego wszystkiego i kursy, które powinny być realizowane pomiędzy Łomżą, a 
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innymi miejscowościami, nie obsługiwane przez PKS, ale nie jest to zadanie miasta, 

ale Urzędu Marszałkowskiego i może jedynie w tym kierunku kierować wnioski.  

Odnosząc się do interpelacji radnej Konopka dotyczącej Skansenu w 

Nowogrodzie zauważył, że radna poruszyła bardzo ważny temat,  którym również się 

mocno zainteresowali i rozmawiali w tej sprawie z Marszałkiem Leszczyńskim i 

członkiem Zarządu Krajewskim, były jakieś deklaracje, że byłoby to uzasadnione  dla 

jednej i dla drugiej strony i szkoda, że nie wydarzyło się to kilka lat temu, ponieważ, 

jak w przypadku Skansenu w Ciechanowcu byłaby możliwość pozyskania środków 

zewnętrznych, a tak na chwilę obecna Skansen w Nowogrodzie utrzymuje miasto, co 

z punktu widzenia podatnika miasta Łomża jest nieuzasadnione. Jeszcze raz 

podkreślił, że cały czas rozmawiają z Marszałkiem, przedstawili mu propozycję. 

Wiadomo bowiem, że Skansen posiada pewną wartość, a jest teren przy szpitalu i 

mają szereg pomysłów na wykorzystanie tego terenu. Dodał, że rozmawiają z 

Dyrektorem Szpitala  i Zarządem Województwa   i padła ewentualna propozycja 

zamiany, na chwilę obecną nie mają jeszcze odpowiedzi.   

Odnosząc się do interpelacji radnego Chludzińskiego i Gali Biznesu stwierdził, 

że są zadowoleni z tego, że cieszyła się ona tak dużym uznaniem przedsiębiorców, 

kto uczestniczył w uroczystości z pewnością zauważył wzruszenie osób, które 

odbierały statuetki, a dla nich jest to budujące. Dodał, że skala zainteresowania samym 

konkursem pokazuje, że powinien być on kontynuowany w latach kolejnych, bo jest 

ogromne zapotrzebowanie lokalnych przedsiębiorców na tego typu formę docenienia 

przez władze miasta, bo jak twierdzą wszędzie są doceniani, tylko  w mieście 

docenienia ich działalności brakowało. W latach następnych będą więc podejmować 

kolejne działania w celu organizowania gal.  

Kończąc podkreślił, że na pozostałe interpelacje zostanie udzielona odpowiedź 

pisemna.   
 

Andrzej Garlicki – Z-ca Prezydenta Miasta  

 

 Odnosząc się do wypowiedzi Prezydenta na temat Gali Biznesu dodał, że po 

glosach, które dotarły do niego po imprezie ma przekonanie, ze stworzyli nowe 

wydarzenie w kalendarium miasta i tworzą nową  markę i w interesie miasta jest, aby 

przedsiębiorcy miejscy byli doceniani. Ponadto chodzi o to, aby stworzyć takie 

wydarzenie, które będzie pewną propozycja i docenieniem ich wysiłku, wkładu i będzie 

promowało przedsiębiorców, ale również ziemię łomżyńską. Jeżeli logo, znak 

łomżyńskiego biznesu będzie umieszczany na produktach, to jest to dobra reklama 

miasta i ziemi łomżyńskiej. Podziękował wszystkim, którzy byli zaangażowani w ten 

projekt, bo udało się go zrealizować książkowo.  

 Odpowiadając na interpelację radnego Zaremby wyjaśnił, że jeżeli chodzi o 

tereny przedszkola, to w zarządzie jest przedszkole nr 5 przy ul. Sikorskiego. Dodał, 

że nie ma tam mowy o zmianie funkcji tego terenu i przedszkole nadal jest tam 

planowane. Zwrócił uwagę, że w kraju, a nawet i w Łomży taka propozycja przedszkoli 

usytuowanych na parterze bloków cieszy się coraz większym wzięciem i taka 

powiązana propozycja w sytuacji braku terenów, gdzie przedszkola są potrzebne, bo 
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przyrost naturalny coraz większy i przedszkola będą potrzebne, jest na miejscu. 

Wyjaśnił, że projektowo można to rozwiązać w taki sposób, aby nie było to uciążliwe 

ani dla jednej, ani dla drugiej strony. Teren może być dość konkretnie wydzielony i 

wszystkie warunki bezpieczeństwa zapewnione.  Miasto  wskazując ten teren do 

realizacji części projektu w ramach Rządowego Programu Mieszkanie+ spotkali się z 

bardzo pozytywnym odzewem Ministra, bo również intencją Rządu jest nie tylko 

budowa samych bloków, ale budowa całej infrastruktury, jaka jest konieczna przy 

budowie bloków.  

 Przypomniał, odpowiadając równocześnie na zapytanie radnego 

Zwierzyńskiego odnośnie tzw. terenu PKP przy ulicy Sikorskiego, że nasze miasto 

zgłosiło akces w trzech odsłonach, w trzech takich propozycjach, czyli dwie działki 

dotyczące budowy budynków „Mieszkania Plus” na ulicy Rubinowej i właśnie na 

Sikorskiego i drugi albo trzeci wniosek to jest właśnie teren PKP. Dzisiaj wiedzą, że 

Rząd podjął już takie prace i teren jest w trakcie przekazywania do KZN, więc mają 

nadzieję, że w dość niedługim czasie będą tam świadkami zasadniczej przebudowy 

tych terenów i one w końcu będą wyglądały tak jak wyglądać powinny, bo przecież to 

jest centrum naszego miasta. Dodał, że oni ze swej strony, budując ulicę Kolejową, 

przebudowując dworzec autobusowy, budując tam infrastrukturę ulicy Dworcowej 

zapewnią funkcjonalność tego terenu. Całe tereny scalenia ulicy Żabiej, które też nie 

zostało zakończone i będzie się rozbudowywało, będzie też wpisywało się w to 

działanie, które myśli, że ze strony rządu będzie tam realizowane. 

Uzupełniając odpowiedź na interpelację radnego Wojtkowskiego dotyczącą 

ulicy Zjazd wyjaśnił, że na tym odcinku od wejścia na stadion do WORD-u przewidują 

znaczne poszerzenie chodnika i chcą przesunąć oś jezdni, żeby wygospodarować ten 

teren na szeroki chodnik, nawet w wymiarze ciągu pieszo-rowerowego oczywiście 

oddzielonego od ulicy barierką, żeby zapewnić bezpieczeństwo, ale o to będą 

zabiegać w roku przyszłym i następnych, bo to jest związane z pieniędzmi. 

Odnosząc się do interpelacji radnego Wojtkowskiego dotyczącej ulicy 

Piłsudskiego i nawrotki wyjaśnił, że ta pozycja jest już umieszczona w przetargu 

ogłoszonym na przebudowę skrzyżowania ulicy Kazańskiej z Piłsudskiego i również 

nawrotkę. Dodał, że to są te dwie pozycje, które ma nadzieję już niedługo się 

rozstrzygną i będą podjęte do realizacji. Odpowiadając na interpelację dotyczącą ulicy 

Szmaragdowej stwierdził, że jest ostatnią osobą, która trzeba przekonywać, do tego 

aby realizować inwestycje, w tym drogowe. Robią tego bardzo dużo, a ograniczeniem 

są moce przerobowe w sensie kadrowym ale też finanse, mówią tu o budżecie miasta. 

Podkreślił, że w gestii radnych będzie ostatecznie decyzja, które inwestycje znajda się 

w przyszłorocznym budżecie. Przypomniał, że jest on bardzo ambitny, realne szacunki 

wydatków inwestycyjnych są na ponad 100 mln zł. Są to duże projekty, projektów jest 

też ilościowo dużo. Dodał, że rzeczywiście na ten moment ulicy Szmaragdowej nie ma 

ponieważ trwa projektowanie, które zakończy się do 31 marca, wówczas można by 

było przystąpić do realizacji, ale to wszystko będzie związane z funduszami. Wiedzą, 

że tych inwestycji będzie bardzo wiele. Jest potrzeba Osiedla Wschód, które też jest 

bardzo istotne. Mają kolejny temat ulicy Szmaragdowej, która też nie jest jeszcze  

w budżecie umieszczona, więc to wszystko zależy od tego czym będą dysponowali, 
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ewentualnie poprosił o propozycje, którą inwestycje wykreślić albo skąd wziąć 

pieniądze, bo za takie podpowiedzi będą wdzięczni. 

Odnosząc się do interpelacji radnego Śleszyńskiego dotyczącej oświetlenia 

alejek Parku Jana Pawła II stwierdził, że radni doskonale wiedzą, że mają 

dofinansowanie z NFOŚiGW na realizację tego projektu, są w trakcie rozpisywania 

przetargów. Kolejny raz w niektórych pozycjach rozpisują ten przetarg po to, żeby 

osiągnąć dobre ceny, ceny na które nas stać. W ramach tych wszystkich projektów, 

tych cząstkowych przetargów będzie realizowany projekt „Park Jana Pawła II” w tym 

oświetlenie całego parku z monitoringiem itd. Podkreślił, że to będzie zrealizowane. 

Odpowiadając na interpelację radnego Chludzińskiego dotyczącą ulicy 

Zawadzkiej przypomniał, że przetarg jest ogłoszony. W tej chwili jest procedura, były 

zgłoszona dwa protesty, są one w tej chwili rozstrzygane przez Wojewodę, ma 

nadzieję, że dosłownie na dniach, będzie decyzja Wojewody. Ma przekonanie, że 

będzie to decyzja podtrzymująca decyzję miasta czyli będzie to decyzja ostateczna, 

która  da im możliwość podpisania umowy i wykonawca będzie mógł wejść na plac 

budowy. Termin jest do października przyszłego roku. Ze wszystkich analiz i rozmów  

ma przekonanie, że jest niezagrożony. Poprosił by byli spokojni  i obserwowali jak ta 

inwestycja będzie się działa. 

Odnosząc się do interpelacji radnej Gałązka dotyczącej doświetlenia przejść na 

ulicy Przykoszarowej przypomniał, że odpowiadał już na poprzedniej sesji Panu 

Chludzińskiemu. Wyjaśnił, że jeśli rozstrzygną przebudowę ulicy Kazańskiej z 

Piłsudskiego, tam jest przejście do szpitala doświetlone, będą je likwidować, bo tam 

będzie pełne oświetlenie skrzyżowania, więc tam po prostu w naturalny sposób 

przeniosą a dodatkowo, tak jak Prezydent powiedział w budżecie maja zaplanowane 

150 tys. zł na realizację doświetlenia w kilku newralgicznych miejscach. 
 

Andrzej Wojtkowski – radny 
 

Odnosząc się do odpowiedzi Prezydenta na interpelację stwierdził, że chyba się 

nie zrozumieli dosłownie jeżeli chodzi o ulicę Zjazd. Stwierdził, że bardzo fajnie od 

strony WORD-U nie tylko dla piłkarzy młodzieżowego ŁKS, bo to nie tylko młodzieżowy 

ŁKS jest w Łomży, ale jednocześnie chodziło mu o chodnik od Narwi. Stwierdził,  

że nie muszą czekać, aż tak długo, bo Pan Prezydent wspomniał, że muszą pewne 

rzeczy poczynić. Podkreślił, że jego zdaniem na dzień dzisiejszy wystarczyłaby, jeżeli 

można to tak nazwać prowizorka, słupki i łańcuch od ulicy, tylko i wyłącznie tyle,  

bo jest bardzo wąski chodnik, młodzież przemieszcza się na stadion i ostatnio 

chociażby był wypadek ucznia, który rozniósł się dużym echem po mieście Łomża. Do 

dziś sprawa jest niedokończona dlatego chodziło mu tylko i wyłącznie o to, aby na 

dzień dzisiejszy, na okres wiosenny, do momentu kiedy nie zostanie załatwiona 

sprawa drogowa zrobić chociażby łańcuchy popularne, które się robi. Odnosząc się do 

odpowiedzi Prezydenta na temat ulicy Szmaragdowej stwierdził, że wie, że Prezydent 

jest dobrym graczem, już poznali się przez jakiś czas, ale chce powiedzieć, że 

Prezydent czekał na informację w sprawie ulicy Szmaragdowej, ale już wiedział co 

powiedzieć. Dodał, że na Komisji Gospodarki Komunalnej Prezydent wspominał, że 

jest na ukończeniu projektowanie, tak jak dzisiaj powiedział i wspominał, że ta ulica 
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Szmaragdowa w 2018 r. „się wydarzy” natomiast dzisiaj mówi niech radni powiedzą 

skąd wziąć pieniądze na ulicę Szmaragdową. Stwierdził, że rozumie, że Prezydent 

namawia teraz radnych do tego aby „uczynili” wniosek skąd zabrać, żeby dać na 

Szmaragdową, bo to tak wygląda na dzień dzisiejszy. Stwierdził, że nie od dziś jest 

radnym i wie jak ma to wyglądać. Stwierdził, że Prezydent powinien wskazać dzisiaj 

skąd wziąć pieniądze na ulicę Szmaragdową, a on mu podpowie. Jest około 40 mln 

kredytu można z tego wygospodarować, po drugie Prezydent mówił, że będą w marcu 

wolne środki. Poprosił żeby wygospodarować z wolnych środków na ulicę 

Szmaragdową. Stwierdził, że to są jego sugestie, nie zgodził się z tym, żeby radni 

zabierali z innej inwestycji i dali na Szmaragdową.  
 

Andrzej Garlicki – Z-ca Prezydenta Miasta  
 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Wojtkowskiego podkreślił, że jego do 

inwestycji przekonywać nie trzeba, tym bardziej do ulicy Szmaragdowej, bo to, że ona 

się projektuje to jest też ich inicjatywa, aby to podjąć. Tam tak  wielu mieszkańców 

mieszka, że nie ma wątpliwości, co do tego, że jest to bardzo potrzeba droga. 

Podkreślił, że ta droga może się w pełni wydarzyć, jeśli chodzi o kanalizacją, o sieci 

dopiero wtedy jak będzie wybudowana infrastruktura ulicy Zawadzkiej, bo to jest ulica, 

do której tam będą główne węzły wybudowane, więc kolejność i logika inwestycji jest 

taka: ona się projektuje, do końca marca będzie zaprojektowana. W tej chwili nie znają 

nawet kosztorysów inwestorskich, więc mogą hasłowo umieścić w projekcie budżetu, 

ale spodziewa się od Radnego larum, tak jak to jest w przypadku Osiedla Wschód,  

120 tys. zł było umieszczone na budowę ulicy Kazimierza Wielkiego i pamięta wielkie 

larum, że to kpina jest, że Prezydent taka kwotę umieszcza zapisaną w budżecie na 

budowę tak ważnej ulicy. Idąc ta logiką nie chcą prowokować do takich wystąpień, 

natomiast absolutnie droga jest ważna, konieczna i jak powiedział  w ramach 

możliwych środków, którymi będą dysponować, po otrzymaniu projektu będą do 

radnych wnioskować, aby te pozycje przyjęli. Rozumie, że wszyscy są zgodni, więc 

problemu z tym nie będzie, bo jest to droga niezwykle ważna. Dodał, że jeśli chodzi o 

ulicę Zjazd to już wszystko było powiedziane.  
 

Ad. 13 
 

Wiesław Grzymała - Przewodniczący Rady    
 

 Poprosił Wiceprzewodniczącą o przedstawienie pism, które wpłynęły do Rady 

od poprzedniej sesji. 
 

Alicja Konopka – Wiceprzewodnicząca Rady 
 

 Zapoznała Radę z pismami, które wpłynęły do Rady między sesjami: 
 

1. Wniosek ŁTN im. Wagów dotyczący nadania imienia prof. Donaty Godlewskiej 

rondu powstałemu  na skrzyżowaniu ulic Sadowej i Polowej  - Rada w 

głosowaniu  - 21 głosami za, wniosek przekazała Prezydentowi. 
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2. Podziękowanie Marszałka Województwa  Kujawsko – Pomorskiego za 

udzielenie pomocy Gminie Sośno – a/a 

3. Informacja Prezydenta o pracy osób skazanych – a/a, 

4. Informacja Prezesa Sądu o wygaśnięciu mandatu ławnika – a/a 

5. Zaproszenie IPN na konferencję, 

6. Zaproszenie MOSiR na mecz, 

7. Pismo mieszkanki ul. Strażackiej skierowane do Prezydenta, a  dotyczące 

chodnika – a/a. 
 

Ad. 14 
 

Wanda Mężyńska – radna 
 

Przekazała Panu Prezydentowi podziękowania od czterech rodzin, które  

zamieszkały w nowym budynku komunalnym, który został oddany. Mieszkania są 

bardzo ładne. Są to ludzie, którzy płacili bardzo wysokie czynsze za wynajem, a teraz 

te czynsze będą na pewno bardzo niskie, więc bardzo serdecznie dziękują. 
 

Wiesław Grzymała - Przewodniczący Rady    
 

 Poinformował, że w miesiącu grudniu będą dwie sesje 13 i 28 grudnia. Poprosił 

by tak planować przedświąteczny i świąteczny czas, żeby można było powinności 

radnego wykonać. Poprosił, żeby radni przemyśleli czy będą dwa czytania budżetu 13-

go czy przyjmują 28 grudnia. Dodał, że to będzie zależało od sprawnych prac komisji, 

przede wszystkim Komisji Finansów i Skarbu Miasta.  

Więcej głosów nie zgłoszono.  

Wiesław Grzymała - Przewodniczący Rady    

 

 W związku z wyczerpaniem porządku dziennego zamknął obrady XLVII sesji 

Rady Miejskiej.  

                                                                                      Przewodniczący  
       Rady Miejskiej Łomży 
 
  Wiesław Tadeusz Grzymała 

 
 
Protokołowały: 
 
D. Śleszyńska 
 
I. Jankiewicz 
 
 

 

 

 


